
Homicides of Adults in Rabun County, Georgia, to 1900PRIVATE 

TESTIMONY


1876:  Joel Arrendale m. Abram "Curl" Kerner or Keener


1878:  David McClain m. James Bradshaw 


1888: Joseph Hopkins (aided and abetted by William Hopkins, his brother) m. William Thomas

Washington Gazette, 11/19/1869:  "Since the organization of Rabun county, fifty odd years ago, there has not been a single public execution or hanging in the county."


NOTE:  Dahlonega Mountain Signal, 8/1/1874:  from the Toccoa City Herald.  Was there another homicide in 1874?  "This is the fourth murder committed in Rabun county in about twelve months, and strange to say they have all occurred on the same road and within two or three miles of the same place.'"  --  I have counted three.






RAB
Class of death:   

Class of crime:   
Relationship:    
Motive:  

Intoxication?:  

Day of week:


Holiday?:


Time of day:


Days until death:  


SUSPECT(s):


VICTIM(s):


Cause of death:  


Circumstances:   

Inquest:   


Indictment:  


Term of court:  

Court proceedings:  

Legal records:  
Newspapers:
Other sources:  
Census:  
Genealogy:  

Suspect:  



Ethnicity:



Race:




Gender:



Age:




Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


Victim:  



Ethnicity:



Race:




Gender:



Age:




Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


[1831]




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Jesse Crane, John Bishop, and Elizabeth Bishop m. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  10/1831


Court proceedings:  fNG.

Legal records:  

Rabun Sup. Ct. minutes, 4/1829-4/1839:  57

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Jesse Crane

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

John Bishop

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 3:  

Elizabeth Bishop

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___
Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1836]




RABUN

CT


NOTE:  may have been a neonaticide

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Malona Taylor, Sarah Taylor, and Mary Taylor m. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  10/1836


Court proceedings:  fNG

Legal records:  

Rabun Sup. Ct. minutes, 4/1829-4/1839:  170, 176

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Malona Taylor

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Sarah Taylor

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 3:  

Mary Taylor

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___
Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1854]




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Crayton Queen m. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  4/1854


Court proceedings:  fG.  

Legal records:  

Rabun Sup. Ct. minutes 1851-65:  56-7

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Crayton Queen

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___
Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1854]




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Horace W. Cannon m. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  4/1854


Court proceedings:  9/1854t:  wit. for defense (Thomas Hancock, Ira Gazanley, James C. Lee, Nehemiah Dun) who do not live in the county were requested by dft.  Ordered to publish summons for next four months.  fNG.

Legal records:  

Rabun Sup. Ct. minutes 1851-65:  63, 77, 80

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Horace W. Cannon

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  



Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1865, Dec. 31




RABUN

PROC

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  [POLITICAL]

Intox?:  

Day of week:
Sun

Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


HOM:  George W. Thomas m. Andrew Brown 


Weapon:  pistol (repeater), shot AB through the head, inst.  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder, malice af.


Term?:  4/1866


Court proceedings:  10/1867t:  fG.  jury rec. LIFE.

Legal records:  

Governor's Proclamation Book, 1854-1869


Rabun Sup. Ct. minutes, 1866-71: 21, 58


87:  MURDER:  In Rabun Co., 12/31/1865, Andrew Brown was murdered by Geo W Thomas.  Issued 10/29/1867.

File II  RG 4-2-46  Box 89:  Reconstruction


File:  County Records.  Indictment:  with a pistol (repeater), shot AB through the head, inst.  Malice aforethought.  GWT:  5'8" tall, dark complexion, dark hair, grey eyes, "one finger off of one of his hands," age 23.  Wit:  Andrew Queen, John W Whitmire, John W Queen, Martin Carver, Ira Langston.


Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

George W. Thomas 

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


23

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Andrew Brown 

Ethnicity:



Race:


[w]
Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1866]




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  William Jack Liles m. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  4/1866


Court proceedings:  unknown
Legal records:  

Rabun Sup. Ct. minutes 1866-71:  27

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

William Jack Liles

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  



Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1866]




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Franklin Williams, Thomas Williams, Alexander M. Williams, Thadeus Williams m. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  AW & FW:  yes, murder.  TW & TW:  bnf.


Term?:  4/1866


Court proceedings:  unknown
Legal records:  

Rabun Sup. Ct. minutes 1866-71:  29

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Franklin Williams

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Thomas Williams

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 3:  

Alexander M. Williams

Ethnicity:



Race:


[w]
Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 4:  

Thadeus Williams

Ethnicity:



Race:


[w]
Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___
Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1866]




RABUN

CT

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Leander Johnson Thomas m. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  bnf for murder


Term?:  4/1866


Court proceedings:  
Legal records:  

Rabun Sup. Ct. minutes 1866-71:  29

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Leander Johnson Thomas

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___
Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1869]




RABUN

PROC

PRIS

CT


CHECK:  sentence?

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Samuel Rogers m. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  10/1869


Court proceedings:  fG of voluntary mansl.

Legal records:  

Rabun Co. Sup. Ct. minutes, 1866-71:  194

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Samuel Rogers 

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


49

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:

GA

Religion:




Organizations:



Victim 1:  



Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1870, Feb. 4




RABUN

PROC

PRIS

CT



NOTE:  appears to be a separate hom. charge.

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:
F

Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Samuel Rogers m. David G. Singleton 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  4/1870


Court proceedings:  4/1870t:  fG. of mansl.  10 yrs.  

Legal records:  

Rabun Co. Sup. Ct. minutes, 1866-71:  216, 221

Executive Minutes (10 July 1866 - 23 December 1870) Reel 50-55


527:  MURDER:  Rabun Co.  2/4/1870, David G Singleton m. by Samuel Rogers.  Issued 5/9/1870.

Prison Records (v. 2)


#157:  Mansl  10 yrs.  Ent. 6/1870.  No occup., b. Ga.  (50, 5' 9", fair complex., auburn hair, dark eyes).  

Newspaper:
Census:  
1870 Mortality Schedule, Rabun Co.

Singleton, Jamie G., age 35, male, white, married, b. GA, d. Feb. 1870, Farmer, died of manslaughter [homicide written in later by a different hand].

Genealogy:
Accused 1:  

Samuel Rogers 

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


50

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:

GA

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

David G. Singleton 

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


35

Literate:




Marital Status:

married

Children:




Occupation:

Farmer

Town:




Birthplace:

GA 

Religion:




Organizations:



[1872]




RABUN

HIST
Class:   possible
Crime:   HOM
Rela:    NONDOM
Motive:  REFUSAL TO POST BOND
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  [3]

HOM:  Ed McClain m. A. M. Maudlin

Weapon:  chair [blunt]

Circumstances:  Died from injuries in a fight with AMM.  “Ed wanted A.M. to go on his bond (case unknown).  A.M. refused and McClain got made and pushed A. M. headfirst into the fireplace.  A.M. was hit with repeated blows from a chair.  Needless to say he was badly beated and burned.  He then died of his injuries a few days later.  Ed. McClain was arrested for murder.

Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  
Other source:

Mauldin House, Millenary Shop & Big Holly Cabin:  AAM was the first owner of the Mauldin House.


http://www.visitnortheastgeorgia.com/maulding_house.htm
Newspaper:
Census:  

Genealogy:
AMM:  b. 3/1825 in Clarkesville, GA.  One of 8 children of Alexander (b. 11/25/1792 in SC; lived in Habersham County, 1830-1850, & also served as sheriff for a time) and Ann McClain of SC.  AMM m. Mary C. England in 1852.  Had ten children, including a son, Oscar McClain Mauldin, who was born 11/1864.  He married Margaret Niebuhr, aka Miss Maggie (a milliner from Walhalla, SC), in 1894.
Accused 1:  

Ed McClain
Ethnicity:

Scots
Race:


w
Gender:

m


Age:


adult


Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Alexander McClain Mauldin
Ethnicity:

Scots
Race:


w
Gender:

m


Age:


45


Literate:




Marital Status:

m. Mary C. England in 1852
Children:

10
Occupation:



Town:




Birthplace:

Clarkesville, GA in March, 1825
Religion:




Organizations:



1873, July 2




RABUN

PROC

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    [NONDOM]

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:
W

Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Martin V. McLain m. Joseph Hays 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  10/1873


Court proceedings:  fled

Legal records:  

Executive Minutes (26 Oct. 1870 - 3 March 1874
)  Reel 171-41:  676:  MURDER:  Rabun Co.  7/2/1873, Jos Hays murdered by Martin V McLain.  Issued 7/14/1873.


Rabun Co. Sup. Ct. minutes, 1872-9: 80

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Martin V. McLain 

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Joseph Hays 

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1874]




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  John Bradley m. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  4/1874


Court proceedings:  10/1875:  fNG

Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1872-9: 99, 105, 168-9

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

John Bradley

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___
Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1874, July




RABUN

CT

P

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL over payment for a few drinks of whiskey

Intox?:  prob. both

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


HOM:  John Taylor m. Henry Fountain 


Weapon:  Fountain beaten with gun.  [club]  d. few hrs.


Circumstances:  "there arose a dispute between them something about paying for a few drinks of whisky."


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  10/1874


Court proceedings:  fled

Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1872-9:  122

Newspaper:  


Dahlonega Mountain Signal, 8/1/1874:  "This from the Toccoa City Herald: 'About two weeks ago, Mr. Henry Fountain, a citizen of Rabun county, started from home to get cabbage plants, and while gone he met with one Taylor, also a citizen of the same county and perhaps a near neighbor.  They had not been together a great while before there arose a dispute between them something about paying for a few drinks of whisky.  Fountain appeared to want to settle the matter peaceably, but Taylor was not so disposed.  So their quarreling was kept up until Taylor became so enraged that he raised his gun, which he was holding in his hand, and attempted to shoot Fountain, but the gun missed fire, the cap only bursting.  This did not satisfy Taylor.  He then struck Fountain on the head with the barrel of his gun, knocking him down, and dealing several blows with his gun after he had fallen, crushing his skull.  Fountain died in a few hours.  Taylor has escaped.  This is the fourth murder committed in Rabun county in about twelve months, and strange to say they have all occurred on the same road and within two or three miles of the same place.'"

Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

John Taylor

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Henry Fountain

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1876]




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Alex Williams m. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  4/1876


Court proceedings:  pNG.  fNG.

Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1872-9: 182, 188

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Alex Williams

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___
Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1876, November, 18
[or 16]



RABUN

CT

TEST

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL / HONOR

Intox?:  yes, all involved 

Day of week:
Sat

Holiday?:
tax paying day

Time of day:  evening, near dark


Days to death:  0 (lasted a few hours and died after midnight)


HOM:  Joel Arrendale m. Abram "Curl" Kerner or Keener


Weapon:  Knife


Circumstances: Men drinking, Arendale and Keener fought with knives.    


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  4/1877


Court proceedings:  admitted to $2000 bond.  Wit.:  William Crawford, Daniel Hollifield, William Metcalf [Matcafe], Callintha Wall, Martha Metcalf [Matcafe], Martin Walls.  All bound for $100 b. to appear.  //  3/1883t:  fNG.

Legal records:  
Rabun Co. Sup Ct min., 1872-9: 231, 241-2
Rabun Co. Sup Ct min., 1879-83: 249

Rabun Co. Sup Ct Record of Testimony (1873-1888)


Brief of Evidence


For the State:


William Medcaf [Metcalf] sworn says:  I am acquainted with Joel Arandale.  Identifies him.  Knew [Cure Keener?].  Last saw him some time in November 1876.  He is dead.  Saw him here in town, at the Canner store house.  I know how he came to his death.  Arendale struck him and he sunk down and did not get up any more.  They went in the house, and there was a little [whiskey?] in the house.  I went in and [Joel?] Arendale Mr Kure Kurer, Eugene Beck, Dan Hollifield Mart Hall and Bill Crawford came in.  He stood with us at the fire.  Dan Hollifield had hold of [Joel?] Arendale’s arm telling him he should not go there.  He would step toward Kerner and Hollifield would push him back.  Arandale had a knife open in his hand.  Hollifield had a rock in his hand.  Eugene Beck raised up and told Dan Hollifield to let go Arendale or he would blow his head off and held a pistol in his face telling him that it never snapped.  Hollifield let go Arandale and dropped the rock.  I turned to Crawford & told him to lets go and get Kerner and Hollifield out or there would be a fuss.  We went out at the side door and went around to the end door and as we got there Hollifield came out.  I stepped in the door far enough to see around & said to Curl Kerner “Come here.”  I went in the door at the south end.  Kerner came out immediately I told him to lets go.  He said he was so sick or drunk I dont remember which that he could not go and leant against a wagon wheel, or sat on the Hub.  The wagon was near the stone house.  Crawford staid with me.  I thought Kerner would come in a moment and I waited for him.  While we were standing there Joe Arendale came to the door and asked where Kerner was and Kerner said “here I am Joe” or what do you want, I am not certain which and Arandale said “I have been told today that you were carrying your knife open in your pocket to kill me.  Kerner said “its a damned lie, I have got nothing against you or any of your folks.”  Arendale said it didn’t matter a damn He had not forgotten his hitting him in the head here in Clayton once [?] [?] [?] says Damn you Kurl Kerner, and caught him by the right shoulder with his left hand and struck him with the heel of his right hand up about the neck and then struck him a second time a shorter lick.  Kerner sunk down from the first lick, leaning toward Arandale, and then later struck him three more licks in the back, looked like he was cutting him.  After he quit striking him, he turned off to the left to leave and Crawford caught hold of him and told him to come and go with him, as he slipped away he said to Crawford I am cut and that bad, and Crawford said I recon not but he said I am dont you feel the blood I then saw myself that he was cut.  Crawford said you have killed Kerner [?] and he said, no I haven’t and if I have I have done no more than I intended to do, and if I have got him down let me go back and stamp his entrails out, but Crawford said no, and they went off together up toward Mr Duncan’s.  This was the last I saw of them at that time.  It was about 8 or 10 ft from the door to where Kerner was leaning against the wagon.  He face was toward me.  [?] said “Come here uncle Jon” and caught hold of him & told him he had killed Keener and he said if he had he had done no more than he intended.  I went in the house and asked Eugene Beck to come and help me get Keener up told him he was killed, or if he was not that he was dying then with the water running in his face and [would?] [durm?].  He said we would have to get a jury to move him & would not help me.  Kerner was lying there when I went away.  My sister came with a light & I went away.  I saw the blood running in the water.  When I went back they had got him up and carried him in the storehouse.  He died there, sometime along after midnight.  I saw two wounds on his neck just near the Collarbone one was on the side of the neck.  The knife seemed to have went straight in.  It was a half or 3/4 inch wide.  I saw it during the night.  Kerner said a few words.  Called Mr. Dickinson & Eugene Beck a time or two, and said he was burning up insider.  Dont reccollect whether I saw Arnedale back there that night.  I did not see any knife during the difficulty.  It was in this county.  There were no wounds or cuts on him when he went out of the house.  He was drunk.  I was waiting to take him home.


Cross:  I drink whiskey.  Had some in on that day.  Dont know my age.  I was born in Washington Co Tenn.  Have been in Georgia since 1866.  Dont know how many drinks I had taken that day.  I was waiting for a drink.  She was going to get the whiskey.  I was holding his mare she was close to the stone.  I hitched her and went in the house to get the whiskey.  Arendale had a knife.  I did not see the knife after I came out.  Saw no knife in Kerner’s hand.  He had his hands in his pockets.  Did not take them out that I saw.  He was leaning against the counter.  He had his head down & his hands in his pockets.  He was at the same place when I went back to call him.  Saw no knife in his hand.  I never saw him more around [?]  All the time I saw Curl Kerner he was standing there with his head down, and his hands in his pockets leaning against the counter.  I swear this on my oath, Mark Wall, Eugene Beck, Jon Arendale, Curl Kerner, were in there when I went to call Kerner.  Did not see Sef Williams.  Crawford was in the yard, & Hollifield came out and went to the door.  Could see Wil Gains if he was in the house.  Did not see him.  Crawford went in the house soon after I did.  The fireplace is at the far end of the house.  (Explained positions by diagram) Kerner said nothing to me about the drink, nor I to him.  The boys were shoving around and I thought it best not to say anything about the whiskey.  The mare was hitched to the horse rack.  Cant say whether his hands were in his pockets while he was against the wagon.  Jon Arendale came out by himself.  I was nearer the door than Kerner was.  He was to my right.  Arandale went right along before me to where Kerner was.  It was getting dark but you could recognise men.  Just as he came to the door is the time the talking was done.  When Kerner was struck he sorter throwed up his hands to catch the lick and then sunk down.  Arandale kept hitting Crawford, but Crawford came out of the house with me and was standing by my side, right side, rather between me and Keener.  Beck came to the door about the time of the [?] a minute before or after.  Hollifield had come off before the fuss.  Beck Crawford Arandale Kerner and myself were all those present.  Heard the others running down the road.  Beck was somewhere 10 12 or 15 feet from the fussing when he was in the door.  Think he could hear and see what was done when he standing in the door.  Arendale went to Keiner and caught him by the right shoulder with his left hand and struck him.  Kerner commenced to sink Arendale continued striking him, and when he turned him loose Kerner fell on hi face with his hands under it.  I swear this positively.  He began sinking with the first lick and kept on sinking right down.  This is the way it was it could not be any other.


Mrs Corinthia Wall—sworn says.  I know Joel Arandale.  Identifies him Knew Curl Keener. [?] saw him dead.  The difficulty was six years ago 16th of last November—in 1876—That evening near night I was in the house on the corner, & heard a row at the Cannon store house.  I ran back to the rear of the house and stuck my head out the window, and saw several had come out of the door of the store.  Mr Arendale was just stepping out of the door.  Mr Keener was already out, rather to Arandales left.  Arendale said “Kurl God damn you they say you been a taking your knife on me all day.”  Keener said “No Sir I’m a friend to you.”  Keener then went up meeting Arendale & seemed to be in the act of laying his lands on his shoulders.  Arendale says “Curl God damn you dont you come about me,” & took hold of him on the throat & pushed him back, and as he did so he struck him.  He fell back & staggered some five or six feet & fell by a wagon & commenced climbing up in the shakes.  His head was about the hub of the wagon.  Mr Arandale went up behind him and went to striking or topping him.  Could not tell what he was striking with.  He had on a blanket, & threw it back & struck overhanded.  Could see nothing in his hands.  Struck some five or six times.  Could hear the licks.  Keener was about down when some gentleman ran up & took Arendale away.  Keener got up on his knees like & turned toward Arendale, and Arendale said “let me loose, and let me get to him for he has cut me and cut me d—d bad, and he wanted to get back and give him a good stumping.  Keener then pitched over on his face.  I went back to the fire and saw no more of it.  This occurred here in Clayton at [Tricannon?] store house.  I was in the dwelling on the corner above, forty or fifty feet away.  I was in Rabun Co.  Saw Keener afterward went out to where he was & called to Beck & Mr Wall to come out there and bring a light.  They came out & he was then lying on his back, bloody muddy and wet, and had a knife in his right hand.  I saw two wounds on Keener’s neck.  They took him in the store& I afterward went in to where he was.  He was alive when I saw him last.  When Keener was going toward Arandale he told him he had nothing against him & was in the act of laying his hands on his shoulders.  The knife in Keeners hand had a sloping blade.  Did not see Arendale go away.  Dont know who took him away.  I heard sounds when the blows were stricken.  The first lick sounded loud, and the others sounded like light taps.  It was near dark, growing dusky dark.  I could tell one man from another.  Saw what I saw plainly.


Cross:  Knife shown me is like the one Keener had in his hand.  (Illustrated position of the knife)  Arendale said “You have cut me & cut me d—d bad,” and Keener replied “thats just what I awint to do.”  When I got there I found him with a knife open in his hand, one like the one shown me.  Keener said to Arendale that if he had not cut him (Arendale) to death, that it was what he wanted to intended to do.  Dont think I was present when they carried him in the house.  Did not see Bill Madcaf there when I went out.  I told his sister to call Bill back to help get Keener in the house.  He did not come out of the store with Keener any my husband.  Cant say who was there during the row.  Heard a crowd running saw only the two persons who were fighting & the man who was holding Arendale.  If Bill Madcaf had been there, it seems I could have seen him.  Did not see him as I remember.  After the first lick Keener fell against the wagon & wheeled as quick as he could, & Arendale then went to him & struck him a few more licks.  The first lick drove Keener from him, and did not crush him down toward the ground.  Keener used his hands to pull up by the wagon wheel.  I could see them.  He fell on his back& turned over and was climbing up by the spokes.  He was hardly in a position to cut Arendale unless it was after Arendale got between him and I.  Keener was on his knees.  Arandale sorter stooped over to reach Keener.  Keener never got back to his feet & got over Arendale after Arendale struck him the first lick.  I did not see Keener cut Arendale after Arendale hit him the first lick.  I saw all that took place up to the time I left the window, & Keener was down on his face—If he cut Arendale he cut him before I saw them.  Keener was bloody from his shoulder & neck down & his hand and the knife were bloody.  dont know which side of keeners neck the wounds were on.  He was not in a position for blood to run from the left side of his neck to his right hand.  Curl Keener had the name of being rude & dangerous man when he was drinking.  Keener spoke of cutting Arendale just as he was being taken away.  He said he had intended to cut him to death.  They were both rather meeting each other when Arendale came out of the door.  Keener advanced to meet Arendale with both hands up.  dont know whether they were open or shut, and did not see any knife.  Aredale told him not to come to him and then the fuss started.  Dont remember when I next saw Bill Madcaf.  Dont remember of them searching for Bill Madcaf.  Dont remember when I last saw him.  He was about [?] that night:  Just after the row heard him talking  Told him to call Bill to come and help get Keener in the house.  He answered.


Redirect:  Knife was in Keeners hand, & his hand was open.  It was bloody dont know how much.  Keener was very bloody.  As Arendale came out of the door he said about Keener having his knife for him & he said to Joe I am a friend of yours.  [Never?] saw Keener attempt to strike during the difficulty.


W. T. Dickinson sworn says:  I know Joel Arendale.  I knew Abram L. Kerner—He is dead.  He came to his death by wounds.  On the 18th of November 1876.  I saw him that day at Cannon old store house.  He died the morning of the 19th.  Late in the morning I went out to water my horse & as I passed saw Keener & asked him to go home with me.  Said he would directly.  I came back & he was still there.  I went up to Jesse Giverns to stay all night.  Bill Madcaf came there a little after dark.  We went down to the old storehouse.  Jesse Givern went with us.  I saw Kurl Keener lying on the ground.  He was wounded and had bled considerably, lying prostrate & helpless in the mud.  Some others came about the time I got there, and brought a light.  We took Keener in the old storehouse and sorter examined his wounds.  Dont remember but 3 or four wounds.  One in the left side of the neck between the neck & collar bone ranging down, and one somewhere about his stomach, dont remember which side.  The cut in the neck was perhaps 3/4 inch wide, did not probe it.  Think there was one somewhere on his head, & one about his shoulder.  He bled considerably.  He died next morning a little after sun up.  Had seen him the day before in his usual health.  I saw him about sundown, and it was perhaps an hour or an hour and a half afterward that I saw him next.  He was intoxicated but able to get about.  Think the wounds were made with a knife.  I did not stay all right.  He was I think part of the time.


Cross:  I am a brotherinlaw of the deceased.


Jesse W. [Green? Givern?] sworn says:  I was acquainted with deceased.  Last saw him I think Nov 19th 1876.  Think it was in the evening.  It was in the old [Tricannon?] store house.  I saw him the evening of the 18th.  I went there with Dickinson and found him there wounded lying in the mud.  He was able to help himself very little.  I saw Bill Madcaf that night.  He came to my house & brought the news.  Examined the wounds.  There were three or four.  The worst wound was in the left side of the neck between the neck & collarbone  Something like an inch wide.  Seemed to have been made with a knife.  saw Dr [Branson?] probe it.  seemed about 3 inches deep.  I staid the greater part of the night with him.  Think there was one wound about his head, and perhaps one on the shoulder.  Cant say which shoulder.  Think he died 1/2 an hour by sun on the morning of the 19th.  It was good dark or a little afterward that I went down there.


Cross:  Deceased was troublesome and dangerous when drinking.


State rested.


For the Defence.


Allen J. Williams sworn says:  I was at the old Firecannon storehouse the night Curl keener was cut.  Saw him & Arendale.  There were a good many in the house.  Dont remember all.  Aredale was in there when I went in, also Keener.  Eugene Beck and Arendale were sitting on the counter Madcaf & several others.  Think Hollifield was in there.  Keener came up to me & said see here. & he held out his hand.  It was dark & I could not see what he had.  He said give me your hand, & I did so, and he put it on his knife in his hand.  It had a keen point & drew blood from my finger.  Think this is the knife.  This was not over five minutes before he was cut.  He said for Arandale & LuGene Beck, big men, Lugene is all right.  I steeped outdoors & told Crawford to tell Beck & Arandale about Keener having his knife, or try to get them out of the house.  I think Madcaf was there at the time Keener walked up to me.  Crawford went into the house.  I left them.  Did not see them come out.  I next saw them at Duncans.  It was a very short time from the time I had left the store.  Arandale was cut very badly.  The Blanket was cut 15 or 18 inches with a knife.  It was a fresh cut.  His coat was cut with a knife.  Saw a wound on the red part of Arendales shoulder, left shoulder, ranging downward.  Dont know how deep.  3 1/2 inch long gash laid open with a knife.  It was bleeding enough to bloody his underclothes right smart.  It was a bad cut.  Mr. Crawford was there.  He was unpinning the blanket from Arendale, & had an open knife in his hand.  I took it out of his hand, and afterward gave it back to him.  It was a pocket knife.  Cant describe it.  I had a sharp pointed blade, rounded on both sides.  It was an ordinary size knife.  It was in my possession only a short time.  This directly after the fight was over.  They had come right from the fight.  saw no knife in Arendales hands.  dont know relationship between Crawford or Arendale.  Kenner most dangerous when drinking.  He was drinking when I saw him at the store.  I came out of the house immediately after seeing the knife.  I left the house because I was afraid Keener was going to cut somebody and I did not want to be there.


Cross:  I had been there awhile, & thought of my raising and concluded to leave.  I thought he signified to me that he intended to cut Arandale from what he said.  Never saw him cut anybody.  Have heard of him [ever?] since I was grown.  Arendale was the heavier man.  Keener was drinking enough not to care much for anything.  It was getting dusky out of doors, & was dark in the house.  I felt the shape of the knife.  I did not see them take this knife out of his hands.  Could not see the knife plainly in the house.  It resembles the knife from feeling of it.  I went back but they had carried him in the house.  Aredale & Crawford came up to Duncans.  They passed Dave Duncan & I at the horse lot.  Could hear them talking about being cut.  I was inside the fence, close to them.  Cant say exactly, suppose 8 or 10 feet from them.  I knew by their voices & could see well enough to see it was them.  We then came on up to the house.  Clothes seemed cut with a knife.  (Illustrated position of cut)  Did not examine Arendales [pocket?] for knife, nor see any in his hands.  Dont remember seeing him with a knife during the day.  Saw him frequently.  It was dark enough to [?] open until I could lay my finger.  Am no relation of Arendale.  Lived about a mile from him at that time.  Live something over a mile now.


Redirect:  It is about 100 yards from the scene of the fight to Duncans Hotel.  Crawford & Arendale came at once to the hotel.


E. W. Beck sworn says:  I was present at the store where Keener was hurt.  I was in the store that day and that night.  Did not see the fight.  Helped carry Keener in the store.  Was in the store before the fight.  I saw keener in there.  Think he had been drinking, Keener and I and others.  Mr. Louis [Jous?] was one we drank with.  Dont remember whether Keener was in the store just before the fight.  Remember Arendale being there.  Keener & he were there at the same time.  I did not go to the door while the fighting was going on, nor during the fuss.  Saw none of the difficulty.  Bill Madcaf was there.  I was back at the fire place during the fighting & did not go to the door.  I went out after the fight & helped to bring Keener in.  Knew nothing about the fight.  I was at the fire place at the opposite end of the house from the fight.  Kenner was lying out at the end of the south side of the house.  He had an open knife lying in his hand.  Think knife shown me is the one.  Hand and arm were bloody.  Arm stretched out.  When we picked him up the knife fell out of his hand.  Mr. Duncan, Dick [Enson?] & I dont remember who else helped me to take him up.  Did not know that he was hurt at that time.  Keener was a dangerous man when drinking.  I did not stay there all night.  Came up to the hotel.  Saw Arendales clothes & wounds next morning.


Cross:  It is about forty feet from where I was at the fireplace to where Keener was lying.  If there had been much row I could have heard it.  It was getting dusk when I went to the door.  Saw Bill Madcaf there before and after the difficulty.  He told me about the difficulty.  Saw Mrs Wall there.  She lived just on the corner across the street.  It was about fifteen feet from the back end of her house to where Keener lay.


Redirect:  I mean by the back end of her house the one next to the street.


Cross:  Keener was pretty bloody.  Think he had 3 or 5 wounds.  about the neck.  Dont remember wounds on head.  Saw Arendale’s wound next morning.  Cant exactly locate its position.  Think it was about two inches long.  It was a cut that disabled him for some time.


D. T. Duncan  sworn says:  I know the prisoner.  I knew the deceased.  I was not present at the difficulty.  I saw Mr. Keener just after the difficulty.  I saw Arendale shortly after the difficulty at my house, a hundred yards away he had about time to walk the distance.  I suppose it was about five minutes after the difficulty Arendale called me at the house, and I ran to him.  He told me he was cut & wanted to get to a light.  we went to the light & took off his blanket.  This is the blanket, and this is the cut.  This is the coat he had on, and these are the cuts in the coat.  These are the pants, and these the cuts in them.  These articles have been in my possession ever since.  I saw Arendale strip.  He had a wound a large gash in his houlder blade.  It was 3 or 4 inches long, and I saw Mr Beck run his fingers down into the wound I think about their full length.  The wound was both stab and cut.  The wound was bleeding and fresh.  Eugene Beck assisted me in taking off his clothing.  He remained at my house 6 or 8 days. remained about the house.  Sat up some.  Dont know how long he was disabled.  Keener was a dangerous man when he was drinking.


Cross:  Think Arendale knocked about next week.  Think there was only one wound on Arendale of any consequence.  Keener was 5 feet or over in height.  Arendale is fully 6 feet.  I first saw Arendale at my house.  I was about my gate when the difficulty occurred.  Saw no one pass along the sidewalk.  Saw Bill Madcaf at my house while we were undressing Arendale.  Said Keener was killed.  Saw Mrs Wall at Keeners body.  She was rather on his side.  Keener was lying 25 or 30 feet from the end of Mr Walls house.  Keener was very bloody saw the wounds examined.  Dont think I saw but two or three wounds.  Saw gashes about his neck one between the neck and collar bone.  went straight down.  Some about his shoulders.  Saw none on his head.  Had a bruise on the face.  Saw no one measure the wounds.  He was helpless when I saw him.  Did not stay with him all night.  Went to see him several times.  He died next morning.


Redirect:  Dont think there was much difference in the height of Keener & counsel.  Suppose he was 35 or 40 years old.  This knife was in deceased hands.  The blade was bloody.  Dont remember seeing any blood on his hands. (Blanket, knife, and clothing admitted into evidence.)


James Martin sworn says:  I know Joel Arendale.  Knew deceased.  I was here on the day of the difficulty.  It was tax paying day.  I came here at Mr Cannon’s storehouse saw Keener & he asked him to come and take a drink.  On the way we met Fayette Arendale & Keener asked him what made him look so sulky, and he said he did not.  We passed on in and Keener said to me he intended to kill Joe Arendale before he left town, and Joe Arendale kill him one or the other.  Keener was a dangerous man and violent when drinking.  His character in this respect was bad.


Cross:  He was rude when drinking but not so much so sober.  He was drinking that day.  He made the threat between Cannons store & the Masonic Lodge.  I remember that we went and took a drink.  Dont remember what else was said.  Dont know what might have been said Cant tell only about.  did not keep an account of the number of drinks I had taken I was not intoxicated at the time.  Keener gave no reason why he was going to have a fuss with Arendale.  I did not tell Arendale.  This was after [?].  Think I told Mr Dave Duncan am not positive.  It may have been Mr Williams.  Think I told Ab Williams.  It was a month or such a matter afterward.  Keener was not so drunk but he could attend to business.


D. J. Duncan sworn says:  I remember the time Keener was killed.  It was I suppose half an hour after the difficulty before I saw Keener.  Saw Arendale at our house.  I heard of the difficulty, and that Arendale was cut & I walked on up to the house & saw them taking off his clothing saw the wound in his back. it was fresh bleeding and gaped open—Saw Arendale with no knife.  Mr. arendale staid in the room above the ahll.  I staid with him until about 3 o’clock.  Several others were present when I left.  Keener was a man that everybody seemed to fear and dread when drinking.  His character for violence was bad.


Cross:  Never saw him have a fight.  Have seen him with open knives and rocks in his pockets.  [Sus?] this knife I think in Curl Keener’s hand the night he was lying dead.  Think the knife was gripped in his hands, and I think he was laying on his face.


Miss Rebecca Duncan sworn says:  I remember the time when Keener was killed.  Knew him.  Knew the defendant.  I saw him a little while after the difficulty at home.  Don’t know who came with him.  Several were present. Saw Mr Crawford there but dont know whether he came with Arendale.  Cant say how long after the difficulty.  Did not see the wounds.


Defendants Statement:  In the evening I went to catch my horse & Eugene Beck called me and said he wanted to see me.  I hitched my nag jumped over the polings and went down and he said come in and take a dram, it is cold wet & raining.  I told him I did not think I needed any.  He said it wouldn’t hurt me.  I took the drink & we walked back to the house & stood there talking.  It was getting dark, when Crawford came in and said Joe  Keener has got a knife and will cut you with it.  I said I recon not, dont think he will do such a thing.  He said lets me and you go home.  He took hold of my left arm and started and when I got on the door step or about the doorstep, I said I understand Keener has got a knife and has been aiming to cut me with it.  He advanced from on my left, and said you are a God d—d liar.  Crawford pulled me around and said he would not hold a man and let another man cut him.  Keener struck me, and I pushed him away from me the third time before I got him far enough away from me to knock him down.  He was cutting at me all the time.  I knocked him down flat of his back.  That threwed me toward him, and he whirled over and cut me through my pants and drawers, and I then kicked him over from me.  I turned around & walked away four or five steps and stopped & Crawford came to me and asked me if I was hurt.  I told him I thought I was killed, and Keener said that is what I intended to do.  I had no knife in my hand & did not cut him for I had nothing to cut him with.  Crawford then put his hand under my clothing and said Yes the blood is running out [on you?], come & go with me, and we left.  I had a little knife in my pocket but nothing in my hand.


W. L. Arendale sworn says:  Crawford was Joel Arendales nephew by marriage.


The Defence rested.


For the State:


Julius Thompson, sworn says:  I know Defendant.  I had a conversation with Joal Arandale, the next night after Keener was killed.  He said he was sorry for it, and if he had the world he would give it that Keener was back.  He said either that he wished he (Arendale) had been killed, or was sorry he was not killed.  I think he remarked that when a man got into anything he would get out of it the best he could.


The State closed.


Defendant offered no further Testimony and the case stood closed.


The above Testimony taken down and recorded . . . March 16th 1883.
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“John T. [Tom] Gaines sworn says: I was [appears that “am” is written over the “was”] acquainted with David McClain.  He is in court.  I was acquainted with James A. Bradshaw.  He is dead.  Died at my house in Rabun Co.  He was killed with a rock.  Did not see the rock in the party’s hand.  I did not see the O  strike Mr. Bradshaw.  Saw it after-ward.  Knew it because it was close to him and had blood upon it.  I saw Mr McClain standing nearby, and heard him say either that he had a good mind [&?] hit him with a rock, or knock him down with a rock.  He spoke of Bradshaw the man who was killed.  I saw McClain when Bradshaw was struck.  After McC said he was a good mind to hit him I was going into my house, and told him Dave dont you do that, and as I stepped on the step I looked back and saw his hand make a rise and just then Bradshaw fell, just as I entered the door.  He dropped down on his all fours.  He had hold of Mr English’s arms [serter?] in a scuffle for [ferer?].  He brought Mr Bradshaw in the house and laid him down on a pallet before the fire.  This occurred about the 1st of Feb 1878.  Mr McClain left.  I forget what he said about leaving.  Said he was going to his uncle [Jims?] down on Tallulah River.  Dint remember his saying where he was going from there.  He had been living with me, dont remember how long probably about two or three weeks.  He had not said anything before about going away.  It was in Rabun Co Bradshaw was killed at my house.  It was after sundown about dusk.  He lived until [nearly?] day next morning, between midnight and sun up he died.  He was struck on the head, am not positive think it was near the temple on the left side.  It fractured the skull.  The rock was I think the cause of his death.  I examined the wound.  He was well in body and mind before he was struck.  After he received the blow his condition was almost lifeless.  He said very few words.  Dont remember what they were.  I took him in my house.  We examined the wound.  We could not see the fracture with the [doetor? same?].  I saw it there.  This was after he was dead.  His condition during the night was almost like a dead man.  He groaned some, and said a few words.  In my opinion the rock caused his death.  Counsel for defence objected to witness opinion unless he testified as an expert—Overruled.


Cross:  This occurred at my house.  I had been drinking.  I was intoxicated.  I would call it light.  I was not half drunk.  About one third drunk.  Got [apertrin?] of the whiskey.  There was quite a number there.  John English was drinking.  He was [probly? pretty?] drunk.  Jasper English was there.  He had drunk a dram.  There was not a man on the hill who had not been drinking to my knowledge.  Wm Smith was there.  He had been drinking.  Grundy McClain was there, and Wm Smith and they were about starting home.  I saw [them?] start off.  John L Whitmire was there, and in about the same condition.  Andy Curtis was there and drinking.  Dont remember anyone else there except my wife who was in the house.  I came from the smokehouse toward the house.  As I came out of the smokehouse door he said “I am a good mind to hit him, or knock him in the head with a rock.”  Witness illustrated position of the parties.  It is about 10 or 15 feet from the smokehouse to the house door.  The remark was made when I was at the smokehouse door.  Bradshaw was on my right and McClain was on my left.  Dont remember noticing John English  Jasper English and Bradshaw were hold of each other and tripping.  I said “Davy dont you do that” I was just stepping out of the smokehouse door and went all in the house, and passed between Bradshaw and McClain nearest to the latter.  I never noticed John English.  I saw Grundy McClain start off as I went into the smokehouse.  Did not see John English or Grundy McClain as I came out of the door.  saw only Jasper English Bradshaw and McClain that I noticed.  The crowd was standing around but did not see them.  Cannot swear as to whereabouts of all the party.  [B?]urrell had been there that day maybe 2 or 3 hours before.  I was in the smokehouse only a minute or two went after whiskey to carry in the house.  I cant tell where Grundy McClain John English or Curtis were when I came out of the smokehouse.



I had had a difficulty with Jim Bradshaw that day.  It was when we first got back from the low ground.  Dont remember if Bradshaw drew his knife on me in my house.  I do not swear that he did or didn’t.  He had been out right [swort?] while in the yard where he was knocked down.  Suppose an hour or two.  Bradshaw got mad at me in the house that evening.  We had no difficulty at the Bars.  Dont remember what I swore at the committing trial.  He got mad at the Bars about a dog.  I ordered him to go out of my house for swearing.  This was the time of the difficulty between us and two or three hours before he was knocked down.  I helped to carry Bradshaw in the house.  John and Jasper English and Whitmire helped.  Am not certain whether Curtis helped us.  I swore on the committing trial that Burrell was there that day.  If I swore that the difficulty was about an hour before Bradshaw was killed, I do not remember it.  It was about dusk dont know exact time.  Jasper English was nearer to me than Bradshaw.  I went between them and Dave McClain.  If there had been a man standing between where Jasper English and Bradshaw were, and where Dave McClain was I would have seen him.  Grundy McClain had started home when I went in the smokehouse.  Cant say where others was.  I could see my wife before I got in the house.  I could have seen her from the smokehouse.  I saw her through the open door of the house about in the center of the room.  Dont remember what she was doing.  She was standing up.  There is no window or way to see her except through the door.  Think she was about 8 feet inside the door.  I did not see her come to the door, nor any more than I here stated.  I had a cup of whiskey in my hand.  I just went and set it down and went right out of the house.  Dont remember what I swore on the committing trial.  I will not swear that I did not swear it in the committing trial that I staid in the house an hour.  I dont know how long after he was knocked down before I went out.  Dont remember whether I swore in the other trial that I did not go out of the house.  Dont remember how long I staid in the house.  The committing trial was a day or two after the killing.  I believe I went out and helped bring him in.  I do remember it.  Dont remember seeing Grundy McClain as I went in the house.  Dont remember swearing on the committing trial about Grundy McClain.  Cant remember what I swore.  I cannot state now exactly how it all happened.  My present recollection is dim and by being so off [?] when my present recollection conflicts with what I formerly swore, I could of course tell it better then than now.  Dont think I could remember it as well.  I stepped upon the step and turned my face.  Did not turn around to go back.  Dont remember speaking to Bradshaw English or Grundy McClain.  I cannot tell where Whitmire Grundy, or John English was, and I swear that Burrell was not there.  Dont remember swearing that Burrell was there.  I have not forgotten all that took place.  If I swore it on the committing trial, he must have been there.  (Witness identified signatures to testimony taken on committing trial).  It was tolerably [?] about my house.  Dont know how old Jim Bradshaw was probably about thirty five.  His father is living and was living about three miles from me.  I do not know who carried the message to his father.  Dont know whether I or John Whitmire sent the word.  Dont remember the time.  He came the day following the night Bradshaw was hurt.  John Whitmire is my brother in law.  Jasper English is my second cousin by marriage.  Doctor Pickett came to see him.  He examined him.  Cant say what time.  He was dead when the doctor came.  It was 10 miles to where he lived.  Cant say whether he came the first or second day.  Dont remember who sent for him.  I did not sit up all night.


Redirect:  The fuss I had had with Bradshaw had been settled.  We was perfectly friendly.  The rock that was by Bradshaw was before the committing court.


Cross:  All the fusses between us had been settled.  It was there at the house.  He came back in the house after I ordered him out to the best of my knowledge.


Lucy Gaines sworn says:  I am the wife of John T. Gaines.  I know Dave McClain (Identifies prisoner).  Knew Jim Bradshaw.  He is dead.  He died at my house in Rabun Co.  He got hurt at my house.  I heard the lick and saw him fall.  I saw a rock nearby him.  Dont remember any marks.  Saw a rock in Daves hands.  Cant say whether it was the same one.  Dont remember exact words.  Think he said he was a good mind to knock him down.  I swore on the committing trial.  They had a rock there.  Don’t know it was the same rock I saw in Dave’s hands.  Dont know exactly how long Dave had been with us probably over a week.  I was perhaps half an hour after the difficulty that he went away.  Had heard him say nothing of leaving before.  Did not do his washing.  He had no clothes except what he had on.  Said he was going to his uncle Jim McClain’s.  Did not say where he was going [?] there.  He called me to the door, and told me of his going away, and asked if I would loan him one of my husbands mules to ride.  Mr. Bradshaw was knocked down in the yard.  Think John and Jasper English and [?] Whitmire brought him in the house others may have helped.  I could not see Dave McClain at the time Bradshaw fell.  Think Burrell had gone off, Grundy McClain and Curtis were there.  Curtis was some little distance above the house.  It was about sundown that Bradshaw was hurt.  Bradshaw told me that he and my husband had had a little fuss over [?] the hill and that it was all settled up.  Most of the men were drinking.  Mr Bradshaw had his knife out.  Did not see him try to cut any special person.  Was just waving it about.  It had been perhaps 15 minutes before he was hurt that he had his knife.  Did not see him attempt to cut my husband.  He died next morning about daylight.


Cross:  I was sitting in the house by the fire when Bradshaw fell.  My husband was on the steps.  The fireplace is at the end of the house.  (Witness showed relative positions of door and fireplace).  I was on the side from the door.  I could not see the smokehouse door from where I was.  A person standing in the smokehouse door could not see me.  I could not see Dave from where I was.  Could not see Grundy.  Dont remember whether I saw John English.  Jim Bradshaw had his knife and in the house.  He sometimes appeared in the good humor and then again would seem to be mad.  At the time he first came to the house he told me of the difficulty being settled.  This was before he had his knife.  I asked Grundy to get his knife away from him for fear he might cut somebody.  I saw the rock in Dave’s hand just before Bradshaw was hurt.  He was standing in the door of the piazza when I saw the rock.  The knocking down was the backyard.  My husband I think went back to Bradshaw, before he came in the house.  Do not remember Jasper English taking down the gun and taking the [caps?] off.  [He?] [?] Jasper English was in a scuffle sorter pushing each other.  It was about sundown I think.  The door in which McClain stood was the one opposite from the yard in which the killing took place.


John L. Whitmire sworn says:  I am acquainted with David McClain.  I knew Jim Bradshaw.  He is dead.  I think he was killed on the 1st day of February 1878.  It was at Tom Gaines in Rabun County.   I was there.  We had been down about the store or the LowGround.  We were carrying on and such [?] John & Jasper English.  There finally got up a sorter of a little quarrel between Gaines & Bradshaw, but it was finally settled and we went on to Gann’s house.  I heard nothing more about the quarrel.  I left the house and was away for some length of time.  I went to take Mr. [Sudy?] Curtis off and staid with him while he got to sleep and then went back.  Before I went back, Dave McClain came to me with some whiskey and wanted me to drink.  I did not.  I asked him I think if he was drinking and told him not to give them any more whiskey.  He said he was not drinking.  I went back down to the house and passed Dave McClain on the way.  He had a rock in his hand coming toward the house.  I said nothing to him.  Did not know he was mad, dont know now if he was mad.  When I got to the house Mr Bradshaw and Mr. English were scuffling and tripping at each other.  I stopped on the door step with Mr John English, after a while I heard the noise of a rock.  Turned my eyes and saw Dave McClain.  He was standing at a short distance in the direction from which the rock came, and there was no one else that I saw there at the time.  As I heard the rock I saw it pass over Jasper English shoulder and hit Bradshaw on the head.  I heard McClain make no threats.  I heard Bradshaw say a few words.  I answer to a question of Mr English he said he was hurt.  He told Mr English McClain did it.  Dont remember his saying which McClain.  If there had been any one else in the direction of McClain think I could have seen them.


Cross:  I did not see Grundy McClain at the time the rock was thrown.  I saw Tom Gaines.  Think he was standing in the door.  John English was standing by me.  We were in the door into the yard where Bradshaw was.  It was a short distance from the door to the smokehouse about 15 feet.  I was on the step.  English was there when I came.  A man coming from the smokehouse to the dwelling would have had to pass English and I.  No one went in just at the time the rock struck.  Curtis I suppose was up when I left him.  Mrs Gaines I suppose was in the house.  I saw [Warner?] Burrell there that day.  Cant say exactly where he was at that time.  I came through the yard from Curtis’.  It was about sunset.  I am not certain about seeing Grundy McClain.  Am not certain about seeing Bradshaw have his knife out.  He was there while I was off with Curtis.  Mr English and I carried Bradshaw in the house.  Think we had help.  Did not see who threw the rock.  Bradshaw & English were standing up.  This happened just as I got back from Curtis.  Seems to me Curtis and Burrell had a little fuss was the reason I took Curtis off.  The difficulty between Bradshaw and Gaines happened upon the hill before we got to the house.  Tom Gaines is my uncle.  I staid part of the night at Gaines.  I went to supper with Jasper English and then came back.  Jim Bradshaw was drinking.  I sat up part of the time Curtis came back and staid awhile.  Tom’s wife I think staid awake, but was on the bed most of the time.


Redirect:  I don’t know whether Gaines was on the step with English when I came up.  He was there about the door.  Don’t know how long he had been there.  Don’t know where he dame from to the door.  Some gentleman went back with Jasper English and I.  Don’t remember seeing Gaines after I got back.


Rebuttal:  Dont remember seeing any one pass between Dave and Bradshaw.


Albert Dixon Sworn Says:  I know Dave McClain.  I was not present when Bradshaw died.  I heard threats about a month and a half before Bradshaw’s death.  (Counsel for defence objected to evidence of previous threats unless connected with the circumstances resulting in the homicide.  Sustained by the court.)


John [Nicholls?] Sworn says:  I am acquainted with Dave McClain.  I remember the time when Bradshaw was said to have been killed.  I was summoned to guard McClain.  I staid with him one day and night.  (Objection by counsel for defence to the introduction of confessions made to officer while in charge of prisoner.  Overruled.)



I was summoned to help guard him.  Was not an officer or bailiff.  We took the pris over to Dr. Brinkley’s.  He told Dave if any one else did the killing if he was him he would tell it, or if he did it he would tell it.  This was before the confession was made.  Along in the afternoon, and Dave talked to me along after midnight.  Dont remember that any one else beside Brinkley spoke to him upon the subject.  (All testimony as to confessions ruled improper by the court.)


State rested.


For the Defence:


Grundy McClain Sworn Says:  I was present at Tom Gaines when Bradshaw was killed.  John & Jasper English, Lawson Whitmire, Tom Gaines and his wife were present.  I was present when Bradshaw was knocked down.  Bradshaw was in the lower end of the yard on the west side of the dwelling.  The smokehouse was near.  It is 10 or 15 ft from the dwelling to the smokehouse.  He was below the smokehouse.  I was at the upper end of the yard, about 8 or 10 steps from Bradshaw.  I saw him sink down.  Davy McClain was about 4 feet behind me.  He was on the other side of me from Bradshaw.  I was almost between them.  Jasper English was with Bradshaw.  There were sorter in a tussle jerking and boxing each other about.  Bradshaw was drinking pretty tight.  Jasper English was drinking also Tom Gaines.  Dont think Whitmire was tight as the others.  I had taken a dram or two but was sober enough to know what I and other folks were doing.  Tom Gaines was about the door of the dwelling house where Bradshaw fell.  John English was opposite Bradshaw and John English, about 8 or 10 feet away.  I dont know if Bradshaw and English were mad, heard no angry words.  They did not have hold of each other when Bradshaw sank.  They had had hold of each other a moment before.  They had been down and Bradshaw was rising up from side of English.  No rock passed me that I saw or heard.  I saw Dave McClain a moment after Bradshaw fell.  Dave had not thrown the rock, for I turned and shook it out of his hand.  Dave had hid the rock in his hand some ten minutes.  I had seen it before.  Dave is about 21 years old.  My father is his guardian.  Dont know his exact age at that time.  He smaller then than he is now.  He was a boy in strength.  It was not dark, late in the evening about sundown.  I know nothing of any difficulty with Curtis.  Mrs Gaines came to the door when I first got there, and told me to look at Jim Bradshaw and Tom Gaines and asked me to get Jim out of the house.  Bradshaw had his left arm around Gaines neck and a knife open in his right hand.  This was in the house.  I took hold of B— arm and told him to come here I wanted to see him, and he asked what for and I told him about selling him a cow.  Tom Gaines was walking the floor and he reached up and felt [all?] a plank of the loft, and then reached his hand behind him and worked his fingers, palm upwards.  Mrs Gaines was to one side and I was behind him.  I do not know where Curtis was.  I saw Burrell there.  I left there after sundown.  I staid only a few minutes after Bradshaw was knocked down.  Mr Burrell and Mr English were jarring and cursing each other after Bradshaw was knocked down.  Did not see Bradshaw have anything in his hand when he was scuffling.  English was on the side next the dwelling house of Bradshaw when he was knocked down.


Cross:  Cant say how far Gaines was from Whitmire when B—was knocked down--  (Witness explained relative positions of the dwelling and smokehouse)  Bradshaw was on the opposite side of the door from the chimney end of the house.  Any one sitting at the fireplace could have seen through the door to where Bradshaw was knocked down.  John English was on the lower side of door near the lower corner of the dwelling house.  Gaines was near the door.  I was standing on the upper side of the house.  Dave McClain was 4 feet behind me.  I turned my [sic] toward Dave when Bradshaw fell because I did not want to see any more of it.  Bradshaw’s face was rather toward me.  Mr. Jasp English and Bradshaw were facing each other in a line with the house.  When Bradshaw rose up he was rather facing me.  A man standing where Dave McClain was could have glanced either side of his head.  (Witness illustrated relative position of parties.)  Bradshaw was about straight when he was knocked down.  I am cousin to Dave McClain.  Burrell and English had difficulty after Bradshaw was knocked down.  Gaines and John English were some 10 or 15 feet apart when Bradshaw was knocked down.  The house is some 24 feet long.  John English & Whitmire were 10 or 15 feet apart.  I do not know what direction the rock went.  Bradshaw did not try to cut Gaines in the house when he had his knife and I would have known nothing of the difficulty between Bradshaw & Gainis if I had not been told.  B—was cussing Gaines and telling him he had acted the d—n rascal about something.  I was not tight.  I had had a couple of drinks.  Would take 4 or 5 drinks to make me tight.


Redirect:  Tom Gaines is my uncle by marriage.


Rebuttal:  Dont remember exactly what I said to Dave.  Think I said to Dave come and go home with me.  You see what is going on here.  This directly after Bradshaw was knocked down.


William Hollifield Sworn Says:  I saw Bradshaw and Tom Gaines the evening Bradshaw was knocked down at Gaines house.  I knew of a difficulty between them.  When I came near the house they seemed to be fussing and running around the house.  The sun was about an hour high.  They had each other by the shoulders and arms like, and were cussing and Bradshaw was telling him to stand [& go on?] up to him.  Tom pulled level his right hand and run it in his pocket and Bradshaw jerked his hand away and told him not to jab my pistol.  Bradshaw held on to his hand and then they sorter tried to [wake?] it up, when they turned each other loose.  I took Bradshaw off from the house as I was going home probably a quarter from the house and told him he had better go home with me as he was likely to git hurt or hurt somebody.  He said he must go home and I offered to go with him if he would go then.  He said he would go back to that house if Tim Galius killed him in a minute or as quick as he got there, and started back towards the house, and I went on home.  I dont know of any attempt except the action I have described of attempting to draw something out of his pocket.  I thought then both pretty drunk.  I did not hear Gaines call for any weapon.


Cross:  I was not there when Bradshaw was knocked down.  Know nothing of the circumstances.  Brotherinlaw to all McClain.  The fuss had been made up.  Nearly everybody was drinking.  I had drank nothing.  Did not see Dave there.  Saw Whitmire there.  He was drinking.  Did not see Grundy McClain there.  Whitmire was, I thought, drinking.  He did not seem like he commonly did.  Burrell, Jasper & John English & Curtis were there.  [Warner?] Burrell was pretty tight.


Redirect:  Bradshaw’s remark to me about going back to Gaines’ was made the same evening he was killed about an hour or half an hour by sun.


Rebuttal:  I mean by a difficulty when men are mad and cussing each other.  Throwing rocks and using knives I call a fight.  I never went back after I took Bradshaw off.


Warner Burrell Sworn Says:  I was at Tim Gaines the day Bradshaw was knocked on the head.  Dont remember who all were there.  I think there was a little difficulty, some insulting words between Gains and Bradshaw about a dogfight.  There was whiskey there.  I drank some.  I got drunk, [damn?] drunk, so I did not know what was going on.


Cross:  I dont know whether I went away before Bradshaw was knocked down.  The last thing I remember was leaning up against the waggon.  Dont remember having any difficulty with Jasper English.  Dont know of any one carrying me off.  I was at [Jimmin Lavin?] 2 1/2 miles from Gaines when I woke up.  Dont know what time I got there.


Defendant’s Statement:  I was at Mr Gaine’s.  When I came up Grundy McClain and [Will?] Smith were with me.  There seemed to be a fuss going on behind the house.  As quick as I came up, I think Mr. Whitmire took Mr Curtis off.  Jim Bradshaw said to me Mr Curtis and I promised this morning to treat, and we did treat.  I promised to treat and went and got a cup and we [stood?] all around.  We drank 2 or 3 cup fulls.  I did not drink any while I was treating, until I went up to where Whitmire & Curtis were.  I gave Curtis a dram and Whitmire refused to drink.  He said they were all drunk and for me not give Curtis any more.  When I went back there was between a half gill and gill in the cup, and I told Whitmire to drink half of it and I would drink the rest, as I had drank none that evening.  We drank it, and I went back to the house and found Bradshaw hold of Tom Gaines and waving his knife around.  Mrs Gaines told Grundy McClain to take Bradshaw out and he did so.  Gaines kept feeling up in the loft where he generally kept his pistol.  Gaines turned to me and told me he would give me that barrel of whiskey if I would knock him down.  I told [?] said Mr Bradshaw had abused him in his house.  I told him to wait until he got sober and then settle it with him, lets not hurt him now.  Then he told me to go and get him a rock and I did.  When I came back in the house with the rock, I offered it to him and he would not take it.  Then they got up a fuss out in the yard and I walked back around the house.  I supposed it to be a fuss.  They were cussing and ripping around like there was a fuss.  I walked around above the house and Jasp English and Bradshaw were scuffling like they were fighting.  Mr. Gaines stepped out of the door and into the smokehouse very [peort?].  He had a little [pint?] jug in his hand as he went in.  As he came by me he motioned for me to throw, and said as well as I recollect “Now is your time.”  I shook my head.  As he came out of the smokehouse he had a rock in his hand.  It looked like the rock he had had his whiskey barrell propped with.  Just as he went to step in the door English & Bradshaw were sorter in a rising position.  They had been down on the ground.  Geines was just stepping in the door Bradshaw was up about straight.  English was not up quite straight.  Bradshaw reached back as if to get something and Gaines threw the rock he had in his hand.  Bradshaw was standing with his face toward the chimney end of the house, and just before Gaines threw the rock he whirled nearly plumb around Mr. Gaines stepped right on out of my sight.  I suppose he went in the house.  I was standing near Grundy McClain.  He was nearly between me and them, and he reached around and caught my wrist and [shug?] the rock out of my hand.  When he caught hold of me he told me to come and go home with him.  We went on around [near?] the far yard.  Mr English and Mr Burrell came around there.  Burrell was so drunk he could hardly walk.  And he and Mr English got to cussing each other like they were going to fight.  Grundy McClain caught hold of Burrell and took him off.  I did not see Grundy any more that evening.  Jasper English came and said to me we had all got into that and we would all have to leave.  I told him I hadn’t got into it and could swear I had not, and he said “Yes but you dont know what we will all swear.  I asked him if he would swear I had got into it and he said “There was no telling til the time came What he would swear, or something to that amount, cant reccollect exactly the words.  I then went down to Uncle Jimmie McClain’s down on the river.


The Defence rested.


For the State:  In Rebuttal:


W J English Sworn Says:  I was at the Gaines the evening Bradshaw was struck with a rock.  We had hold of each others arms, and had been tripping each other.  We were standing up talking to each other when the rock came.  (Witness illustrated from Diagram relative position of houses and parties).  I turned my head when the rock struck Bradshaw.  It came over my left shoulder.  It struck him on the left side of the head.  I looked toward Dave McClain there was no one near him!  I could have seen any one if they had been near.  There was no one between.  Bradshaw and I had hold of each other when he was struck.  Any one at the fire place could I suppose have seen us.  I am second cousin to Mr Gaines by marriage.  Am no relation to McClain.


Cross:  My back was nearly square toward Dave McClain.  Bradshaw had turned his head to his right toward the door of the dwelling house.  Where the rock came it came over my left shoulder.


In Rebuttal:  Bradshaw was nearer the house than I was.  (Witness illustrated position of parties.)


The State Closed.


The Defence Closed.


The above evidence taken down and recorded ... March 15, 1882.

Newspaper:
Census:  

Genealogy:  
Many of the persons present were related to each other.  Dave McClain, the accused, was the cousin of Grundy McClain, and was the ward of Grundy’s father, Jim McClain.  Dave McClain referred to Jim McClain as his uncle.  Also, William Hollifield had evidently married a McClain as he described himself as “brotherinlaw to all McClain.”


Meanwhile, while the McClains did not claim Lucy Gaines as their sister or cousin, Grundy McClain claimed that “Tom Gaines is my uncle by marriage,” which only leaves the possibility that Lucy was Grundy’s sister.  Note that when Lucy wanted Jim Bradshaw, who had an open knife and was tussling with Lucy’s husband, out of the house, she asked Grundy to help.


Lucy’s husband Tom/Tim also had relatives on his side present.  He said “John Whitmire is my brother in law,” and said “Jasper English is my second cousin by marriage.”  Jasper and W. John English were evidently brothers.  W. John said in testimony “I am second cousin to Mr. Gaines by marriage.”  The only time anybody claimed not to be related to someone else was when W. John said “Am no relation to McClain.”


Note that Lucy, her husband Tom/Tim, Whitmire, and W. John English all appeared for the prosecution, while the McClains (but not Lucy), and Wm Hollifield appeared for the defense.
Accused 1:  

David McClain

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


[16]

21 in 1882

Literate:


Marital Status:  
[single]

Children:

n


Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

James Bradshaw

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


about 35

Literate:




Marital Status:

Maybe unmarried, as they went to tell his father, who was still living, of James’ state.

Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Nov. 1879 or Mar. 1880



RABUN

CENSUS

Class:   do not count

Crime:   poss HOM / poss CAS GUN

Rela:    

Motive:  

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:      __________ shot George [T.?] Coward


Weapon:  gun


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  
Newspaper:
Census:  


1880 Mortality Schedule, Rabun Co.

Coward, George [T.?], age 37, white male, married, b. GA, parents born NC, Farmer, died in [Nov. or Mar.], had lived in Rabun 7 years.  Shot.

Genealogy:
Accused 1:  



Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  
George Coward


Ethnicity:



Race:

w


Gender:

m


Age:


37


Literate:




Marital Status:   married


Children:




Occupation:
farmer


Town:




Birthplace:
GA


Religion:




Organizations:



1880, Oct. 6




RABUN

PROC

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    [NONDOM]

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:
W

Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  James Garland m. Aiken Moore


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  10/1880


Court proceedings:  fled

Legal records:  
Executive Minutes 12 Jan. 1877 - 22 July 1881  Reel 50-57

778:  MURDER.  Rabun Co.  10/6/1880.  James Garland m. Aiken Moore.  Iss. 11/29/1880.


Rabun Co. Sup Ct min., 1879-83:  105

Newspaper:
Census:  

1880C:  many Garlands, no James
	Akins MOORE
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1857> 

	 
	 
	Birthplace
	SC 

	 
	 
	Age
	23 

	 
	 
	Occupation
	Farmer 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Akins MOORE

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	SC 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	GA 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Clayton, Rabun, Georgia 

	 
	 
	Family History Library Film
	1254162

	 
	 
	NA Film Number
	T9-0162

	 
	 
	Page Number
	78A      


Genealogy:
Accused 1:  

James Garland 

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Aiken Moore

Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m

Age:


23
Literate:




Marital Status:

m
Children:




Occupation:

farmer
Town:




Birthplace:

SC
Religion:




Organizations:



1884, October 28



Clayton, RABUN

CT

P

Note:  On Eugene Beck, see the extensive testimony in the case of the death of Abram 

Class:   certain

Crime:   HOM / ATT SUI:  2 victims

Rela:    SPOUSE / RELATIVE WIFE and SISTER-IN-LAW by HUSBAND

Motive:  UNK
Intox?:  poss. assailant

Day of week:
T

Holiday?:



Time of day:


Days to death:  wife, 0; sister in-law, 2.


HOM:  Eugene W. Beck m. ___ Beck (his wife) and ___ Bailey (his sister in-law)


Weapon:  gunshot.  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder (2 separate counts)


Term?:  3/1885


Court proceedings:  3/1885:  s.f. proceeding against EWB, for forfeiting a $100 bond to appear in court for disturbing a school.  //  9/1885:  lengthy trial.  fG.  LIFE.  also, a mortgage foreclosed against him on Lot 49 (250 acres), for atty. fees.  Asks for a new trial.  //  9/1886:  judgment upheld.

Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1883-7:  75, 80, 119-120, 124, 126-7, 173

Newspaper:  


Dahlonega Signal, November 7, 1884:  [Described in Deaths, Murders and Lynchings Abstracted From Lumpkin County, Georgia Newspapers]  "Two different articles about a double murder in Clayton, Georgia, which occurred on October 28, 1884.  E. W. Beck shot and killed his wife and sister-in-law, a Miss Bailey.  The wife was instantly killed and the sister-in-law, who was shot in the chest, died on the 30th. . . . Beck was the son of John Beck, of Murray County, and his wife was from Cumming, Georgia.  They moved to Clayton where he succeeded in business until he began drinking.  After the shooting, Beck gave himself up and attempted to commit suicide."


Dahlonega Signal,  May 23, 1890:  "Eugene Beck, the Rabun County wife and sister-in-law murderer is dead.  He was sent to the penitentiary for life and died in the coal mines from blood poison."

Census:  

1880C:  many Becks in Rabun.  No Eugene Beck in Murray Co.
Genealogy:  E. W. Beck, son of John Beck of Murray County.

Accused 1:  

Eugene W. Beck

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

married  


Children:




Occupation:

businessman

Town:


Clayton

Birthplace:

[Murray Co.?]

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___ Beck


Ethnicity:



Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m. Eugene W.

Children:




Occupation:



Town:


Clayton

Birthplace:

Cumming, GA (Forsyth Co.)

Religion:




Organizations:

Victim 2:  

___ Bailey

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

s

Children:

n

Occupation:



Town:


Clayton, RAB

Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1886]




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Gus Scruggs, Joe Gibson, Marshal Bleckly m. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  GS:  yes, murder.  JG & MB:  bnf for murder


Term?:  9/1886


Court proceedings:  fG of vol. mansl.  15 yrs.

Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1883-7:  182, 190

Newspaper:
Census:  

	Gus. SCRUGGS
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1863> 

	 
	 
	Birthplace
	GA 

	 
	 
	Age
	17 

	 
	 
	Occupation
	Works On Farm 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	B <Black> 

	 
	 
	Head of Household
	Caroline SCRUGGS

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	GA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	SC 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Tennessee Valley, Rabun, Georgia 

	 
	 
	Family History Library Film
	1254162

	 
	 
	NA Film Number
	T9-0162

	 
	 
	Page Number
	52C  


	
	Joseph GIBSON
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1866> 

	 
	 
	Birthplace
	GA 

	 
	 
	Age
	14 

	 
	 
	Occupation
	Works On Farm 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	B <Black> 

	 
	 
	Head of Household
	Andrew J. GRIST

	 
	 
	Relation
	Other 

	 
	 
	Father's Birthplace
	--- 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	SC 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Tennessee Valley, Rabun, Georgia 

	 
	 
	Family History Library Film
	1254162

	 
	 
	NA Film Number
	T9-0162

	 
	 
	Page Number
	51A


	
	Marshal BLECKLEY
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1856> 

	 
	 
	Birthplace
	GA 

	 
	 
	Age
	24 

	 
	 
	Occupation
	Farmer 

	 
	 
	Marital Status
	W <Widowed> 

	 
	 
	Race
	B <Black> 

	 
	 
	Head of Household
	Marshal BLECKLEY

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	--- 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	SC 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Clayton, Rabun, Georgia 

	 
	 
	Family History Library Film
	1254162

	 
	 
	NA Film Number
	T9-0162

	 
	 
	Page Number
	78B 


Genealogy:
Accused 1:  

Gus Scruggs

Ethnicity:



Race:


b
Gender:

m

Age:


23
Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

farm laborer
Town:




Birthplace:

GA
Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Joe Gibson

Ethnicity:



Race:


b
Gender:

m

Age:


20
Literate:




Marital Status:  
s
Children:




Occupation:

farm laborer
Town:




Birthplace:

GA
Religion:




Organizations:



Accused 3:  

Marshal Bleckly 

Ethnicity:



Race:


b
Gender:

m

Age:


30
Literate:




Marital Status:

widowed  


Children:




Occupation:

farmer
Town:




Birthplace:

GA
Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___
Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1888]




RABUN

PARDON

CT

TEST

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    [NONDOM]

Motive:  [BULLYING / HOSTILITY toward TEMPERANCE ADVOCATE]

Intox?:    yes, assailants

Day of week:
Sun

Holiday?:



Time of day:
1 o'clock, early afternoon

Days to death:  one


HOM:  Joseph Hopkins (aided and abetted by William Hopkins, his brother) m. William Thomas


Weapon:  stoned an innocent, inoffensive man as he came out of church.  William actually threw the fatal rock. 


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  3/1888


Court proceedings:  WH:  fG.  DEATH.  to hang 5/11 b/w 12pm & 3pm.  JH:  fG.  LIFE.  Pardon denied.

Legal records:  
Executive Minutes 1 Jan. 1890 - 31 Dec. 1891  Reel 50-60


420:  Rabun Co.  MURDER / MANSL.  Pardon refused for Joseph Hopkins, sentenced to life in prison in 1888.  He & his brother, William, stoned an innocent, inoffensive man as he came out of church.  William actually threw the fatal rock.  Iss. 8/24/1891.

Rabun Co. Sup Ct min., 1887-94: 35, 41, 43-4
Rabun Co. Sup Ct Record of Testimony (1873-88), pp. 142-49.


The State vs William Hopkins & Joseph Hopkins (March Term, 1888)  Brief of Testimony.


W. J. Wilson Sworn says: I know Wm Hopkins and Joseph Hopkins, there are the defendants in court.  I just [?] William Thomas.  I saw him on the 18th day of this month at Mount Carmel church. I saw the defendants at the same church. When I first saw them they were sitting in the church before services. They did not remain in the church during services.  I dont know where they were during services.  Wm Thomas remained in the church during services  The defendants seemed to be drinking Thomas seemed sober Just after services I saw a difficulty between the defendant and William Thomas.  Some one behind me said Hello Boss, I turned and saw William Thomas getting up from the ground.  Thomas said boys I dont like such as this.  William Hopkins said God damn you you get away from here, and get now. Wm Thomas started to run, I saw Wm Hopkins throw a rock at Wm Thomas and strike him on the right shoulder, it seemed to pitch him forward but he did not fall, I saw Joseph Hopkins throw two rocks in the direction Wm Thomas was running.  This was in Rabun County, Georgia, on the 18th of march of this year.


X [Cross]:  I know of no difficulty prior to this time between the defendants and Wm Thomas  Wm Thomas came out of the church before I did and stopped in the yard.  I did not notice him talking with anyone.  Hopper was with him.  When I saw Wm Thomas rising from the ground. Hopper was five or six feet from me, I dont think any one was between the defendants and Hopper.  I came out of the church door and turned to the left, I had got around the first corner of the church and was about half way its side. I had not noticed the defendants when I heard the noise.  Both Hopper and Wm Thomas run when Wm Thomas was struck on the shoulder and in the same direction, both run about even where Joe Hopkins threw the rock. I dont know which one he threw at.


Jasper Hopper – Sworn says:  I know the defendants Wm & Joseph Hopkins  I never knew them until the 18th of this month saw them on that day about one o’clock before services.  I first saw them at Mrs. Blackwells about half a mile from the church, one was coming out of the gate and one was sitting on the fence. I heard them say nothing We had no talk with them until we got to the church.  Myself and William Thomas was sitting on a log at the church and Bill Hopkins and Lee [Moore?] came to us, and Bill Hopkins if he ever drank anything.  Wm Thomas said he drank nothing but water  Bill Hopkins said water was free and a body could drink as much as they pleased was all that was said.  Hopkins and Moore went off, I don’t know where.  The next I saw of them Bill Hopkins and Joe Hopkins and Moore came into the church before services neither I or Wm Thomas had any more talk with them and they went out of the church.  After services Wm Thomas and I went out of the church and when we were about ten feet from the church, I heard one of the Hopkins boys say hello boss, about that time, Bill Hopkins threw a rock and struck Wm Thomas on the head, I saw Wm Thomas fall, he got up and said he did not like that, he started to run, and said less go, he got a little piece and another rock struck him in the back that is all I saw.  Several rocks passed me but I dont know who throwed them.  We went about three hundred yards & Wm Thomas got down and could not go. The defendants came in about ten steps of where we were   I told them to stop that they had hurt Wm Thomas.  They said all right they would.  They stayed there about five minutes and went to the fence and both drank liquor they stayed there five minutes, by that time the rest of the meeting folks come on.  The defendants then come to where we were and Bill Hopkins walked behind me and drew a rock on me. he said nothing.  The defendants stayed around awhile and went on.  Mr. [Sec? Lee?] Turpin brought Wm Thomas’ hat and said this is bad on Sunday, and if this kind of things are to be done, I don’t want to stay in the country, and Joal Hopkins said God Damn you, maybe you want to take it up for him, and Joe opened his knife and started towards Turpin.  They then went off.  Lee Turpin and Wm Thomas’ brother and myself took Wm Thomas to Mr. Bleckleys in a buggy and put him in a bed.  I stayed with him that night he said nothing except when he called for water or something.  I was with him when he died—about Six o’clock in the morning.  It was a rock that hit him on the head that killed him.  This was all in Rabun county.  He died on the 19th and was struck on the 18th.


Lee Turpin Sworn says:  I was at church last Sunday when this difficulty occured, after meeting I came out of the church and was standing in the yard talking with the preacher and saw Wm Thomas come out of the church and walk through the yard.  I saw Bill Hopkins walk just below him.  Sorter behind him and said to him hello boss.  Wm Thomas sorter turned around and looked at him and Bill Hopkins struck him with a rock on the right side of his head close to his ear  Bill Hopkins said to his brother Joe Hopkins, hit him Joe, and Joe throwed a rock at Wm Thomas just about the time he was getting up.  I don’t know whether the rock hit him or not.  Wm Thomas run on down the hill.  Hopper was close by him. Bill and Joe Hopkins followed on after them.  I saw no more rocks thrown.  I caught my mule and myself and wife went on the direction they went and saw Wm Thomas’ Hat in the road and picked it up and rode on to where Thomas was lying and got off my mule and raised him up and asked him if he was bad hurt and he said he was.  I raised him up and blood run out of his mouth, nose and ears. I asked him if he wanted water he said yes, that he was very sick, water was brought and I turned round and Bill Hopkins was standing in about ten feet of me, with two rocks in his hands.  I said boys this is a bad thing on Sunday,  Such as this won’t do.  I can’t live in a country where such as this going on.  Joe Hopkins says do you take it up, I said further than what is right, about that time Joe drew a rock on me and went to throw it at me and my wife and a lady by the name of Miss Duncan caught him by the arm and I stepped back by where Wm Thomas was lying and saw that Joe Hopkins was drawing his knife  and I picked up a rock to defend myself with, If I could.  Joe Hopkins kept cursing, and Bill Hopkins came up to me and said it is bad enough as it is and said I will get Joe or someone will be killed.  They then started off.  We carried Wm Thomas to Mr. Bleckley, I did not stay with him long.  I saw him that night and the next morning after he was dead.  The rock that hit Wm Thomas was about the size of my fist.  I was about ten steps from Wm Thomas when Bill Hopkins threw the rock.  Hopkins was about five or six feet from Wm Thomas when he threw at him.  The two boys were about ten feet apart when the rocks were thrown, one on one side of the road and the other on the other side of the road.  Joe Hopkins was nearer Wm Thomas when he threw the rock than he was to Hopper.  I dont know which one he throwed at.  They went sorter behind the church from me.


Joseph Bleckly Sworn says:  I was at church last Sunday.  I heard talk between the defendants and the deceased before church.  I did not see Wm Thomas when he was struck.  I saw no rocks thrown.  Wm Thomas was carried to my house.  I saw him after he was dead.  I heard Bill Hopkins say he intended to have a row out of Wm Thomas before he left if he could get it.  He was in the road when he said it.  I don’t think Joe Hopkins was present when he said this.


X:  I passed by Bill Hopkins as I came from the church, and heard him say it.  I don’t know who else was present.


Frank Bleckly sworn says, I was at the church on last Sunday and saw Bill Hopkins hit Wm Thomas and he fell to the ground, and got up and started to run and then Joe Hopkins throwed a rock, and both of the defendants followed after him.  I saw Joseph Hopkins throw but one rock, dont know who he throwed at.


W. T. Erwin sworn says, I was at the church last Sunday when this difficulty occurred  After services, I came out of the church and heard a lick and turned, and looked and saw a young man fall I do not know who it was that fell.  I had heard nothing spoken.  I can’t say I recognized the young man who fell in the church.  I don’t know who threw the rock.  The young man who fell run down the hill.  There were two in front and two behind as they run down the hill.


Margaret Wilson Sworn says.  I saw Wm and Joe Hopkins at church last Sunday I also saw Wm Thomas there, I saw the defendants just a few steps below the church before services. they were cursing. They then went off and came back, and I saw Bill Hopkins come to the church door with two rocks in his hands.  Joe Hopkins was with him Bill Hopkins said come out I had heard Wm Thomas’ name mentioned I think Bill Hopkins mentioned it.  This was before services began. I saw no rocks thrown I was in the house.


Mrs. Maggie Turpin Sworn says I was at the church on Sunday when this difficulty occurred.  I saw Bill and Joe Hopkins there, I did not hear the defendants say anything to Wm Thomas on that day when I went down the road to where Wm Thomas was lying.  I heard Bill Hopkins say damn him. let him bleed  I went to Wm Thomas and asked him what he hit him for and he said for nothing at all, that he went to church and behaved himself.  Joe Hopkins said to Turpin do you take it up, and Joe had a rock in his hand and his knife drawn, and I took hold of him.  I saw Wm Thomas die at about 6 o’clock in the morning on the 19th of this month.  I suppose It was about ten minutes from the time the difficulty occurred until I went to where he was and heard what I did.


Dr. W. J. Green sworn says, I am a practicing physician, I made a post mortem examination of the body of Wm Thomas on the 20th of this month and found a wound just back of his right ear the wound seemed to have been made with a blunt instrument.  There were a good many bruises above and below the ear.  There were a few abrasions of the skin.  I did not detect any fracture of the bone.  The wound produced concussion of the brain.  It bled externally and I think Internally.  A wound at this place is regarded as fatal.  I think the wound on the head was sufficient to produce death.


The State closed here.


Statement of Defendants:


Wm Hopkins, Statement, I guess what they swore is about so.  I was persuaded into it though.  I was drinking and the boys persuaded me to help run them off.  I dont recollect throwing the rock.


Joseph Hopkins Statement  I throwed [?] rock, but I did not throw at Wm Thomas  I throwed at Hopper I did not aim to hit him.  I had nothing against Wm Thomas and was persuaded to throw what I did.    

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Joseph Hopkins

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

William Hopkins

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

William Thomas

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:


Went to Mt. Carmel church

Organizations:



1890




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Grand Chastain alias Grand Burrell a. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  3/1890


Court proceedings:  unknown
Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1887-94: 215

Newspaper:
Census:  

1880C:  Chastains and Burrells are white
Genealogy:
Accused 1:  

Grand Chastain alias Grand Burrell

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1894




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Hardy Ledford a. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  8/1894


Court proceedings:  pNG.  fNG.

Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1894-1900: 31, 34

Newspaper:
Census:  

1880C:  Ledfords are whites

Genealogy:
Accused 1:  

Hardy Ledford

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1894




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Jasper Hopper a. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  8/1894


Court proceedings:  unknown
Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1894-1900: 31

Newspaper:
Census:  

	Jasper V. HOPPER
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1868> 

	 
	 
	Birthplace
	GA 

	 
	 
	Age
	12 

	 
	 
	Occupation
	Works On Farm 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	John A. HOPPER

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	GA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	NC 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Tennessee Valley, Rabun, Georgia 

	 
	 
	Family History Library Film
	1254162

	 
	 
	NA Film Number
	T9-0162

	 
	 
	Page Number
	48D


Genealogy:
Accused 1:  

Jasper Hopper

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


26
Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

[farm laborer]
Town:




Birthplace:

GA
Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1895, June or July



RABUN

CT

P


NOTE:  enter the website notes from KHW – more newspaper articles

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    ROMANCE SUITED by SUITOR / RELATIVE COUSIN by COUSIN

Motive:  POSSESSIVE
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  W. Seymour Keener m. "his two young lady cousins" Miss Arizona Moore and Miss Leona Moore

Weapon:  pistol

Circumstances:  killed “the girl he loved and her sister too.”

Inquest:  


Indictment?  yes, murder, two counts


Term?:  8/1895


Court proceedings:  fG.  DEATH.  to hang 10/18 b/w 10am & 2pm.  Executed.
Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1894-1900: 91, 96, 98

Newspaper:  


Toccoa News, 9/5/1895:  "Seymour Keener, who was charged with the murder of his two young lady cousins in Rabun county some two months since, was tried and convicted last week in Rabun Superior Court, and was sentenced by Judge Kimsey to be hanged on the 18th of October next.  Keener was ably defended by Judge J. B. Estes and son, of Gainesville, who have made a motion for a new trial.  If overruled in this, they will probably take the case to the Supreme Court."


Toccoa News, 1/23/1896:  "The Supreme Court has refused to reverse the death sentence  . . . We think they both should hang, and also Keener, the Rabun county double murderer."


Toccoa News, 2/6/1896:  "To-day (Thursday) is the time set for the trial of Seymour Keener, the Rabun county murderer, under a writ of lunacy.  The trial will be held before Judge F. A. Bleckley, Ordinary of Rabun county, and if it is determined that Keener was insane at the time of the murder, it will be virtually a reversion of the decision of both the Superior and Supreme Courts."


Toccoa News, 2/13/1896:  "At the trial of W. S. Keener, the Rabun county murderer, under a writ of lunacy, at Clayton Thursday last, the jury decided that he was sane.  So, without the interposition of executive clemency he will be hanged to-morrow, (Friday) and will be the first man ever hung in Rabun county."

Census:  


1880C:  many Keeners, whites

Genealogy:
Accused 1:  

W. Seymour Keener

Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Arizona Moore
Ethnicity:



Race:


w
Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

s

Children:

n

Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:

Victim 2:  

Leona Moore
Ethnicity:



Race:


w
Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

s

Children:

n

Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1896, Feb. 13




RABUN

CT

P


NOTE:  check day of week

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM THIRD-PARTY
Motive:  REVENUE / REVENGE AGAINST INFORMANT
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0

HOM:  Andrew Wellborn [ala Wilburn] m. Miss Sallie Crumpton [and aik on Joseph Crumpton]

Weapon:  shot through the heart with a Winchester rifle.  D. inst.

Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  2/1896


Court proceedings:  unknown
Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1894-1900: 115

Newspaper:
Toccoa Times 2/19/1896:  “An Assassins Shot:  Tallulah Falls Ga Feb. 15, news has been received here of the murder of Miss Sallie Crumpton young lady living in the Eastern part of Rabun County.  The crime is supposed to have been committed by Andrew Wilburn, whose illicit distillery was recently destroyed by the revenue officers.  Wilburn suspected Joseph Crumpton of reporting his still.  The fiend shot at Crumpton through his window at night with a Winchester rifle.  The bullet passed through his side inflicting a slight wound and struck her heart and causing instant death.  The crime was committed the night of the 13th.  Wilburn is still at large.”

Census:  


1880C:  no Wellborns in Gilmer
Genealogy:
Accused 1:  

Andrew Wellborn

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

[farmer / distiller]
Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Sallie Crumpton
Ethnicity:



Race:


w
Gender:

f


Age:


[20]
adult
young lady


Literate:


Marital Status:

s
Children:

n


Occupation:



Town:


RAB
Birthplace:



Religion:




Organizations:



1896




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Ira Dickerson a. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  2/1896


Court proceedings:  fNG.

Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1894-1900: 117, 126

Newspaper:
Census:  


1880C:  many Dickersons, whites

Genealogy:
Accused 1:  

Ira Dickerson

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1896, March




RABUN

CT
P
Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  THEFT of WHISKEY
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  21
HOM:  John Fowler, Silas Fowler, Sam Fowler, Juan Fowler (all brothers) m. Samuel A. Beck

Weapon:  stabbed.  d. 3 weeks later at 1am on morning of 4/2

Circumstances:  over a keg of whiskey that Sam had suspected the Fowler boys stole.  Sam and some friends confronted these boys with this, and he was stabbed.

Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  8/1896


Court proceedings:  JF:  fG of murder.  Jury recommends him for mercy.  LIFE.  Silas F:  pG to voluntary mansl.  5 yrs.  Sam F:  pG to voluntary mansl.  3 yrs.  JF: pG to voluntary mansl.  2 yrs.

Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1894-1900: 145, 158, 172-3

Newspaper:
Toccoa Times, 4/8/1896:  “The wounds killed him.  Clayton GA, April 2nd.  Samuel A. Beck an ex-sheriff of Rabun County and a member of the board of education who was seriously stabbed 3 weeks ago in a difficulty with John, Sam, Silas, and Luke Fowler died this morning at 1 o’clock from the wounds then inflicted.  Mr. Beck was a kindhearted clever gentleman and had scores of friends in every part of the county.  The funeral services will take place tomorrow at Antioch church.  Judge Kimsey speaks of holding a special term of Rabun Co Superior Court for the purpose of trying th four men who have been committed to jail charged with the killing.


Seems all this was over a keg of whiskey that Sam had suspected the Fowler boys stole.  Sam and some friends confronted these boys with this, and this was the end result.

Census:  

	John W. J. FOWLER
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1863> 

	 
	 
	Birthplace
	GA 

	 
	 
	Age
	17 

	 
	 
	Occupation
	Farm Laborer 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	William A. FOWLER

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	GA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	GA 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	War Woman, Rabun, Georgia 

	 
	 
	Family History Library Film
	1254162

	 
	 
	NA Film Number
	T9-0162

	 
	 
	Page Number
	95A


	Silas W. FOWLER
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1868> 

	 
	 
	Birthplace
	GA 

	 
	 
	Age
	12 

	 
	 
	Occupation
	Farm Laborer 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	William A. FOWLER

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	GA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	GA 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	War Woman, Rabun, Georgia 

	 
	 
	Family History Library Film
	1254162

	 
	 
	NA Film Number
	T9-0162

	 
	 
	Page Number
	95B       


	
	Samuel I. FOWLER
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1873> 

	 
	 
	Birthplace
	GA 

	 
	 
	Age
	7 

	 
	 
	Occupation
	 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	William A. FOWLER

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	GA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	GA 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	War Woman, Rabun, Georgia 

	 
	 
	Family History Library Film
	1254162

	 
	 
	NA Film Number
	T9-0162

	 
	 
	Page Number
	95B     


	Juan W. FOWLER
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1877> 

	 
	 
	Birthplace
	GA 

	 
	 
	Age
	3 

	 
	 
	Occupation
	 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	William A. FOWLER

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	GA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	GA 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	War Woman, Rabun, Georgia 

	 
	 
	Family History Library Film
	1254162

	 
	 
	NA Film Number
	T9-0162

	 
	 
	Page Number
	95B


Genealogy:
Accused 1:  

John Fowler

Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m

Age:


33
Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

[farmer]
Town:




Birthplace:

GA
Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Silas Fowler

Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m

Age:


28
Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:

GA
Religion:




Organizations:



Accused 3:  

Sam Fowler

Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m

Age:


23
Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:

GA
Religion:




Organizations:



Accused 4:  

Juan Fowler

Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m

Age:


19
Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:

GA
Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Samuel A. Beck
Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m


Age:


adult


Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

former sheriff of Rabun County
Town:


RAB
Birthplace:



Religion:

member of Antioch Church
Organizations:

member of Board of Education
1898




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Will Martin a. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  2/1898


Court proceedings:  fG of involuntary mansl. in the commission of an unlawful act.  //  3/1898:  2nd trial.  fG of invol. mansl.  2 yrs.

Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1894-1900: 231, 239

Newspaper:
Census:  

	William MARTIN
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1845> 

	 
	 
	Birthplace
	GA 

	 
	 
	Age
	35 

	 
	 
	Occupation
	Farmer 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	William MARTIN

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	GA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	NC 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Tennessee Valley, Rabun, Georgia 

	 
	 
	Family History Library Film
	1254162

	 
	 
	NA Film Number
	T9-0162

	 
	 
	Page Number
	53B 


	William MARTIN
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1865> 

	 
	 
	Birthplace
	GA 

	 
	 
	Age
	15 

	 
	 
	Occupation
	Farm Laborer 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	John MARTIN

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	IRE 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	GA 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	War Woman, Rabun, Georgia 

	 
	 
	Family History Library Film
	1254162

	 
	 
	NA Film Number
	T9-0162

	 
	 
	Page Number
	93B      


Genealogy:
Accused 1:  

Will Martin

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1898




RABUN

CT

CHECK:  spelling.  Could the E. be an A.?  If so, TAM is probably female, not male

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  T. E. McClain a. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  8/1898


Court proceedings:  fG of vol. mansl.  8/1898t:  court paid for the costs of reporting & recording the evidence in the trial.

Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1894-1900: 262-3, 280

Newspaper:
Census:  

	
	Texas A. MCCLAIN
	Household

	 
	 
	Female
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1869> 

	 
	 
	Birthplace
	GA 

	 
	 
	Age
	11 

	 
	 
	Occupation
	 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	James E. MCCLAIN

	 
	 
	Relation
	Dau <Daughter> 

	 
	 
	Father's Birthplace
	GA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	KY 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Tallulah, Rabun, Georgia 

	 
	 
	Family History Library Film
	1254162

	 
	 
	NA Film Number
	T9-0162

	 
	 
	Page Number
	71B


Genealogy:
Accused 1:  

T. E. McClain

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1899




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Bob Foster a. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  2/1899


Court proceedings:  unknown
Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1894-1900: 305

Newspaper:
Census:  

1880C:  no Fosters in Rabun

Genealogy:
Accused 1:  

Bob Foster

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1900




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Chub [Chick?] Wall a. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  8/1900


Court proceedings:  pNG.  fG.  DEATH.  To hang 10/17 b/w 10am & 2pm within 1 mi. of the courthouse.  //  5/1901:  new trial ordered by Supreme Court.  pNG.  fG.  LIFE.

Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1900-5:  20, 30, 36, 106, 110-11, 114

Newspaper:
Census:  

1880C:  many Walls

Genealogy:
Accused 1:  

Chub Wall

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1900




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Tom Russum m. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  8/1900


Court proceedings:  unknown
Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1900-5:  32

Newspaper:
Census:  


1880C:  no Russums

Genealogy:
Accused 1:  

Tom Russum

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1900




RABUN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  J. E. Beard m. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  8/1900


Court proceedings:  8/1901:  pNG.  fNG.

Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1900-5:  34, 167

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

J. E. Beard

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1900




RABUN

CT


NOTE:  may be a case disposed from a previous term.  It is listed in the accounts, not in the cases.

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Mamie Michals & Cillie Eler [sp?]


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  bnf for murder


Term?:  8/1900


Court proceedings:  
Legal records:  

Rabun Co. Sup Ct min., 1900-5:  64

Newspaper:
Census:  

1880C:  no Michaels

1880C:  Cillie Carnes (white)

	Cilie E. CARNES
	Household

	 
	 
	Female
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1869> 

	 
	 
	Birthplace
	GA 

	 
	 
	Age
	11 

	 
	 
	Occupation
	 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Elijah L. CARNES

	 
	 
	Relation
	Dau <Daughter> 

	 
	 
	Father's Birthplace
	GA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	GA 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Tallulah, Rabun, Georgia 

	 
	 
	Family History Library Film
	1254162

	 
	 
	NA Film Number
	T9-0162

	 
	 
	Page Number
	72D     


Genealogy:
Accused 1:  

Mamie Michals 

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Cillie Eler [sp?]

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Suspect(s








